
Год. V. Варна, 7 Май 1921 г. Брой 21. 

Издава Варненската Окръжна Постоянна Комисия 
ИЗЛИЗА ТРИ ПЪТИ ВЪ МЕСЕЦА. 

Абонаментъ 20 лева годишно. 

Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 
до Постоянната Комисия — Варна. 

ЗА ОБЯВЛЕНИЯ НА I или II СТРАНИЦА: 
Официални: на дума по ПО от.; заглавие, дата и 

подписъ по 2'50 лн..; 
частни: на дума или нн кн. см. по I лн. 

Извлечение отъ протоколите 
отъ 1 редовна сесия. X. избор, периодъ 1920 г. 

на Варнен. Окръженъ Съветъ. 
XX. 

Протоколъ 16. 
(3. VI. 1920 г.) 

Открито отъ председателя 
Т. Атанасовъ въ 5 ч сл. пл. 

Прочете се, прие и припод-
писа протокола отъ минал. 
заседание съ направената 
отъ г. Юрданъ Иванова по
правка по погрешно преда
дената отъ протоколиста 
мисъль при разискванията по 
п. 2 на разходния § 36. 

Решение 86: 
Разглеждане доклада 
на Пост. К-я по въп
роса за лозята и дол
ната воденица въ окр. 
стопанство. 

Председательтъ на Пост. К-я 
прочете доклада на същата 
по въпроса за лозята и дол
ната воденица въ сжщото 
стопанство. 

П. Димитровъ: ПрЪзъ вой
ната лозята съ. съвършено 
изоставени — неръзани, не-
копани и сега не могатъ да се 
поправятъ. Ще требва нае-
сень съ постоянните и вре
менни работници да ги изко-
реиятъ и местата на първо 
време да се отдадатъ подъ 
наемъ за 3 години. Така ще 
се получи по-големъ доходъ. 
И изоставените ниви да се 
отдадатъ подъ наемъ. „Дол-
нята воденица'' е почти сру
тена и, ако сега я съборимъ, 
часть отъ дървения матери-
алъ може да се употреби за 
ремонтъ на другите сгради 
въ стопанството,, а прогни-
лиятъ материалъ ще служи 
за огревъ. ЖелЬзното воде
нично колело ще треба да се 
продаде, защото не можемъ 
да го приспособимъ за друга 
воденица. 

Председательтъ) Първо ще 
разгледаме въпроса за лозя
та, а сетне за воденицата. 

С. Петровъ; Ако изкоренимъ 
лозята сега, вместо наесень, 
ще могатъ да се дадатъ подъ 
наемъ за угаръ и ще имаме 
доходъ отъ тъхъ тази година. 

Игрономътъ: Ако тия лозя 
бЪха подновявани постепен

но съ американски лозя, до
сега щЪха да бждатъ подно
вени напълно и окржгътъ ще
ше да има единъ голЪмъ и 
сигуренъ източникъ. Днесъ 
общината мисли да прави 
200 декари голи баири на ло
зя, а вие, като имате тези 
70 декари, може въ 7 години 
да ги възобновите за 280000 
лева. 

П. Димитрови: Сега не мо--
жемъ да искоренимъ лозята, 
защото сеното въ тия лозя 
продадохме и кугтувачътъ му 
го прие съ условие ,да пасе 
тамъ конете си до есеньта. 

Ф. Рафаиловъ; Можемъ да 
възобновимъ лозята само, ако 
правителството разреши да 
се сключи единъ анюитетенъ 
заемъ отъ 300—400000 лева 
въ Българ. Нар или Коопера
тивна банки. Друго средство 
за добиване ресурси е съ да
ването пълна автономия на 
окржзите и общинитъ. Тре
би да се разбере отъ всички, 
че безъ средства нищо не 
може да се направи. 

С Петровъ: За тревата отъ 
тия лозя ще добиемъ 1000 л., 
но, ако ги изкоренимъ и да-
демъ подъ наемъ, ще полу-
чимъ най-малко 2—3000 л. 

П. Димитровъ; Имахме прЪдъ 
видъ това, но докато се обя
ви, произведе и утвърди тър
га ще мине миого врЪме и 
не ще могатъ да се пригот-
вятъ за угаръ. Не требва да 
се забравя, че имаме дого-
воръ съ купувача и не мо
жемъ накърни правата му. 

Ю. Ивановъ: Окржгътъ не 
е добъръ стопанинъ, защото 
окр. съветъ не е ималъ точ
но установена политика по 
неговото стопанисване- и из
ползуване— единъ окр. съ
ветъ взема' едно решение, 
други — противното; Напр., 
за свинарницата, трудовата 
школа и пр Ако се даде ав
тономия, ще можемъ направи 
много работи. Този въпросъ 
да проучимъ въ идната се
сия. Сега е късно да коре-
нимъ лозята^ 

х.р, Мирски, За да изкоре
нимъ лозята, потребенъ е 

по-големъ кредтъ. А въ бж-
джще, ако се пзокара авто
номията, ще требва да обра
ботваме стопанпвото по сто
пански начинъ. 

Пр*дседательп: Г. Юрданъ 
Ивановъ право каза, че ок
ржгътъ е лош:, стопанинъ. 
При тази скжпотия не мо
жемъ възобнови лозята. При-
съединявамъ се къмъ мнъ-
нието на Пост. Прие. да се 
изкоренятъ лозята и времен
но да се дадатъ подъ наемъ. 

Ив. Терзиевъ: Присъединя-
вамъ се къмъ имението на г. 
председателя. Възобновяване 
лозята сега ще б&де прибър
зано. По добре ще бжде да 
ги дадемъ подъ наемъ за 2 
години вместо 3. 

Прие се: 1) да се изкоре
нятъ лозята съ времеви ра
ботници прЪзъ есеньта и чу
каните да служатъ за огревъ 
въ стопанството; 2) изкоре
нените места отъ лозята да 
се дадатъ подъ. наемъ за 2' 
години и 3) да се срути „Дол
ната воденица" и здравиятъ 
дървенъ материалъ да се упо
треби за ремонтъ на други
те сгради въ стопанството, 
а гнилиятъ материалъ да се 
употреби за огр-ввъ, кереми-
дитъ да служатъ за препо
криваш; на другитъ сгради, 
камъните да се употребятъ 
при ремонта на последните; 
а желЪзното колело да се 
продаде. 

Решение 87: 
изслушване доклада 
на секр.-бирника за 
състоянието на фон
довете. 

Секр. бирникътъ чете до
клада за състоянието на фон
довете. 

Положението на фондовете, 
съ които разполага окрж
гътъ е: 
.1. фондъ „окр. уко-

ринилище" 1183*30 л. 
2. подобрение ско-

товъдството 3836"90 л. 
3. уредба земледел. 

изложба 625385 л. 
4. скотовъденъ кон-

курсъ 1219-15 л. 
5 устройване горски 

разсадникъ 121915 л. 
6. излишъци о т ъ 

сключени бюджет. 
у-ния 17147210 л. 

7. борба съ филок-
серната зараза 57б4'55 л. 

8. борба съ холера-
та и др. епидем. 1165260 л. 

9. изработване пданъ 

на окр. курортъ 11324 65 л. 
10. учил. фондъ , 1726355 л. 

Всичко 231,189 80 л. 
Тези фондове еж образу

вани при Бълг. Нар. Банка 
при лихва безсрочна смЪтка 
и. 1°/0 лихва. 

ОсвЪнъ тия фондове окр. 
съвътъ въ минали години е 
у.чредилъ при Бълг. Землед. 
Банка и други два фонда: 
„фондъ за планиране селата" 
и „фондъ за водоснабдяване 
Добруджа", който се прЪиме-
нова „фондъ за водоснабдя
ване окржга". Тия два фонда 
станаха кооперативни съ у-
частие, освенъ окржга, и на 
общините му, като ежегодно 
се предвиждатъ въ селско-
общинските бюджети изве
стни проценти върху редов-
нитъ имъ приходи: плано-
снемачни и водоснабдителни 
такси, определени отъ окр. 
съветъ, а вписан1, въ селско-
общинските бюджети отъ 
Пост. к-я. 

Наличностъта на тия два 
фонда е: „фондъ кооператив 
но водоснабдяване" 196,43609 
лева, а „фондъ кооперативно 
планиране" 48,413"09 лв. 

Училищниятъ фондъ сжще 
ствува отъ 1910 г. съ 45000 
л. и сега е почти двойно. На 
26 сеЛа отъ окржга еж от
пуснати 109,600 л. заемъ за 
постройки на училища. 

П. Димитровъ: Предъ Пост. 
к-я или Банката ли еж задъл
жени училищата за дългове
те си? 

Секр.-бирникътъ: Предъ По-
стоянйата Комисия. 

Ф. Рафаиловъ: Не може ли 
да се отправи къмъ училищ. 
настоятелства по едно писмо 
да се издължатъ и да не се 
товарятъ съ лихви! 

Секр.-бирникътъ: Ще се на
прави съответното окржжно. 

Председательтъ: Окр. Съ-
вЪтъ взема бележка отъ из
ложението и минава на дне-
венъ редъ. 

Решение 88: 
изслушване доклади 
на комисията по Си
ропиталището. 

Докладчикъ Н. Стефаиовь: 
Въпросъть за издръжката на 
сиропиталището е предре-
шенъ, понеже въ бюджета е 
предвиденъ к р е д й т ъ . отъ 
33,000 лв. и съ тъхъ нема 
да се подобри положението 
въ сиропиталището. Бюдже-
т-ьтъ на сиропиталището е 
фиктивенъ, съ прйходъ на 
книга 194,000 лв, а въ същ-
ность около 150,000 лв. На 
дете се паДа годишно за хра
на 700 лв., а това значи пъл
на мизеря и че еж на израж
дане. При тия ОСКЪДНИ сред
ства едва ли Можемъ да на-
правимъ нещо За подобре
ние положението на питом
ците в ъ сиропиталището. 
Варненската община се за
грижила за откриване сиро
питалище и за цельта е пред
видела въ бюджета си 200,000 
лв. Да възложимъ на Пост. 
Присът. да влезе въ спора
зумение Съ- общин. съветъ 
за сливане. Длъжность на 
Окр. Съветъ е да вземе мер
ки и отърве отъ явна гибель 
тия деца. Персоналътъ тамъ 
е слабо възнаграденъ. Въ ми
нало е имало нередовности, 
но те еж изправени. 

Юр. Ивановъ. Сиропитали
щето, при тия оскъдни сред
ства, гъ които разполага, не 
може да постигне гонимата 
си цель. Да се предпише- на 

С А Н Д ъ К Ч Й С К О К М Е Т С Т В О . 

Обява 
№ 842. 

с Санджкчйе 8 IV 1921 год. 
Кметството обявява на интересующите се, че на 9 

май н. г. 8 ч. сутриньта въ канцекарията си ще произ
веде съ яно наддаване публични търгове, за отдаванието 
на закупчикъ общински приходи: кръвиина и интизапъ 
за време отъ 1 Априлъ 1921 год. до 31 Мартъ 1922 год. 
Членове И, 12, 13, 14 и 15 отъ закона за обществените 
предприятия еж задължителни за г. г. конкурентите, 
първоначалната цена на тия предприятия е на първото 
150 лв. и на второто 10000 лв. Искания залотъ за взе
мане участие въ търга е 5%, отъ първоначалната цена. 

ОТЪ КМЕТСТВОТО. 



Стр. 2. Варненски Окр. Вестникъ Брой 21. 

общините да внесатъ пред
видените въ бюджетите си 
суми. Треба управлението на 
сиропиталището да направи 
сметка каква сума ще му 
бъде потребна, за да се на
прави подобрение въ издръж
ката на сираците. Да се по
моли Варнен. община, вместо 
да открива свое сиропитали
ще, да субсидира сегашното 
наше сиропиталище и да взе
ме участие въ управление
то му. 

П. Димитровъ: Може сиро
питалището да се премести 
въ кьошкъ. Има увеличение 
и отъ централното управлет 
ние, като отпуща по 100 л. 
месечно за всЪко дете, а ще 
има увеличение и отъ общин
ските бюджети. Вместо .сли
ване, по-добре е да същест
вува окр. сиропиталище, а 
общината да си внася пред
видената въ правилника по
мощь 1% отъ редовните си 
приходи. 

Председательтъ: П о в е ч е 
средства не можемъ да да-
демъ. Поддържамъ предло
жението на комисията да вле
зе Пост. Присжт. въ прего
вори съ общината за слива
нето, отъ което ще напра-
вимъ економия отъ 130,000 
лв. и така ще подобримъ от
части положението на сира
ците. Да възложимъ на Пост. 
Присжт. да задължи общини
те навреме да внисатъ вно
ските си. 

Ф. Рафаиловъ: Бюджетътъ 
на сиропиталището е фикти-
венъ. Ще треба да поискаме 
помощьта на държавата, за
щото бащите на тези деца 
загинаха по бойните полета 
за политиката на тази дър
жава. Треба да поискаме отъ 
правителството да поеме пъл
ната издръжка на сираците 
отъ войните. Треба да изи
скаме отъ всичките общин
ски съвети да вписватъ по-
големи суми и да ги даватъ, 
а не само да ги пишатъ. Дру
го средство за издръжката 
на сиропиталището е Пост. 
прие. да влезе въ разбира
телство с ъ управителното 
тело на сиропиталището за 
събиране волни помощи отъ 
затлъстелите банкери и ка
питалисти и да разтърсятъ 
техните корави сърца. Пост. 
Прис. да влезе въ преговори 
съ местната община за сли
ване на двете сиротопита-
лища, защото така децата 
ще бъдатъ гледани много 
по-добре. За едно дете се 
отпуска за храна 700 л., а 
требатъ поне 2,000 л., или 
за 50 деца 100,000 л. За пер
сонала съ потребни 72,000 
лева годишно. 

Предлагамъ: 1) Общин. съ
вети да предвиждатъ задъл
жително въ бюджетите си 
по 1% редовните си приходи, 
помощь за сиротопиталище-
то; 2) окр. съветници, като 
отидатъ въ селата си, да на-
стоятъ предъ общинските 
кметове да внесатъ предви
дената въ бюджета имъ по
мощь;3) Пост. прис. да вле
зе въ преговори съ Варнен. 
общ. съветъ да могатъ да се 
обединятъ д в е т е сиропита
лища подъ патронажа на из
браната отъ общин. съветъ 
комисия и 4) да апелираме 
къмъ държавата да поеме 
пълната издръжка на сира
ците отъ войните. 

(Следва). 

ВРЕМЕННИ ПРАВИЛА 
за общинските скотовъдни комисии по 

подобрение на скотовъдтвото. 

(Приети въ заседанието на Ески-Джумайсия скотовъденъ 
съветъ съ протоколъ № 5 отъ 30.Л1.1919 г.). 

Окръж. Съветъ се 
свиква на редовна 
сесия на 20 того. 

VII. 

§ 41. Оргиналътъ на постановление^ заедно съ пре-
писъ отъ него, придруженъ съ всичкит, документи се 
изпраща на околийския скотовъденъ съвъ-ъ за одобрение: 

§ 42. Одобрено постановлението и у върдено отъ ок
ръжния управитель, ако сумата надминав. за селата 1000, 
а за градовете 2000 лева, скотовъдната комисия приема 
разплодника съ протоколъ и разрешава на секр.-бирника 
да изпрати сумата срещу следните оправдателни доку
менти : 

а) Преписъ приемателния протоколъ; 
б) Сметка-разписка; 
в) Билетъ за правособственость и 
г) Преписъ отъ одобреното и утвърдено постанов

ление на скотовъдната комисия. 
§ 43. Използуването на общинските мъжки раз

плодници става или отъ общинското упр!вление или се 
даватъ въ условна собственность на ско-овъднитъ, мле-
карски иземледелчески дружества или ти липса на та
кива на частни лица, които съ длъжни, както за пра
вилното имъ използуване, гледане, и хранене, тъй също 
и за държанието — водението на необходимите ското
въдни и родословни книги. 

Забележка 1. Общинските мъжки разплодници се 
пущатъ да действуватъ свободно въ хергелето, чердата 
или стадата, или пъкъ отъ ръка по указание на околии. 
ския скотовъденъ съветъ и решението т скотовъдната 
комисия и то срещу такси ако определягъ последните. 

Забележка II, Право за получаване такси иматъ и 
частните ступани, които държатъ одобрени мжжки раз
плодници. 

Лица, които съ получили парична награда за одо
брените си мъжки разплодници съ длъжни да ги задър-
жатъ най-малко една година за разплодъ (чл. 15 отъ 
закона). 

Ступанинъ, който скопи некой премиранъ мъжки 
разплодникъ или го продаде безъ разрешение на учреж
дението, което го е премирало, преди изтичането на ед
ногодишния срокъ, е длъженъ да повърне получената 
сума въ двоенъ размеръ. 

§ 44. Бракуването на общинските разплодници става 
по силата на чл. 17 отъ закона за подобрение на ското-
въдството и постановление държано отъ скотовъдната 
комисия, въ което постановление требва да се укажатъ 
основните причини, за бракуването му. 

Оригинала отъ постановлението заедно съ преписъ 
отъ него се изпраща чрезъ общ. кметъ на околийския 
скотовъденъ съветъ за назначение на комисия указана 
въ чл. 10 отъ закона за подобрение на скотовъдството. 

Забележка. Като причини за бракуването на раз
плодника съ : преминала възрасть за жребците отъ 15 
год. на горе, а за биците 10 години и на горе; безпло
дие, злонравие, механически повреди, наранявания и др. 
вътрешни болести. 

§ 45. Комисията се свиква по нареждане отъ пред
седателя проучва причините и ако има основание със
тавя актъ за бракуването. Съставения актъ се изпраща 
въ околийския скотовъденъ съветъ за одобрение. 

§ 46. Околийския скотовъденъ съветъ щомъ получи 
акта по докладъ на деловодителя, решава може ли да се 
бракува и продаде на публиченъ търгъ общинския раз
плодникъ или същия държи известно време на изпитание. 

§ 47. Когато околийския скотовъденъ СЪВБТЪ реши, 
че некой отъ мъжките разплодници следва да се бра
кува, това свое решение заедно съ акта отъ комисията, 
която го е бракувала и оргинала отъ държаното поста
новление на скотовъдната комисия, връща на кмета, за 
да нареди и издаде обявление най-късно до 15 дни, за 
продажбата' на публиченъ търгъ бракувания разплодникъ. 

Забележка. Продажба на публиченъ търгъ на бра
куваните разплодници става въ определените дни и мес
та гдето ставатъ пазари за добитъкъ. 

§ 48. Произведенъ търга, секр.-бирнйка събира сумата 
отъ лицето на което е възложенъ бракувания разплод
никъ, която сума е длъженъ веднага да внесе въ Българ
ската Земледелческа Банка, за сметка на фонда по по
добрение на скотовъдството. 

Целата преписка по продажбата на разплодника се 
изпраща на околийския скотовъденъ съветъ. Тя требва 
да съдържа: 

а) Преписъ отъ разрешението на околийския ско
товъденъ съветь; 

б) Преписъ отъ тържното обявление, върху което 
се отбелезва какъ е разгласено; 

в) Наддавателния листъ и 
г) Преписъ отъ квитанцията или разписката отъ 

Българската Земл. Банка, за че е внесена получената 
сума отъ продажбата на бракувания разплодникъ, за 
сметка на фонда по подобрение на скотовъдството. 

§ 49 Когато околийския скотовъденъ съветъ наме
ри, че общинските мъжки разплодници не могатъ да се 
бракуватъ по държаното постановление отъ скотовъдна
та комисия и възъ основа решението на назначената 
специална комисия по чл. 10 отъ закона взема решение 

1 разплодника да се изпрати на изпитание въ околийския 
1центръ т. е..въ депото за мъжки разплодници. 

Варненски 
Окръженъ Ветер. Лекарь 

№ 455 
14 IV 1921 год. д0 господа Общинските Кме-

Варна. тове въ Окръга. 

ОКРъЖНО 

Съгласно окръжното предписание на м-то на Земл 
и Държавните Имоти отделение Ветер. Скотовъдно подъ 
— 1988 отъ 29 III н. г. съобщавамъ за сведение на г. г. 
общинските кметове, че за въ бъдаще цената на единъ 
кочанъ отъ 100 листа общински свидетелства за произ
хождение и здравие на добитъка се определя 50 лева. 
Отъ тия елшите кочани свидетелства М-то изпратило 
достатъчно количество въ повереното ми управление и 
тия общини, които иматъ нужда отъ такива, требва пред
варително да внесатъ стойностьта имъ петдесеть лева съ 
вносенъ листъ за приходъ на Държавата въ надлежните 
банкови клонове и срещу вторите оргинални вносни 
листове ще имъ се даватъ въпросните кочани, а като 
оправдателенъ документъ на общините ще се дава отъ 
управлението му заверени преписи отъ оргиналните 
вн. листове. ^„ 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ ТЮЛЕВЪ 

Варненски 
Окръженъ Ветер .Лекарь 

№ 456 
14 IV 1921 год. 

Варна. 

ОКРЪЖНО 

До Господа Околийските Ве
теринар. Лекари и участ. Вет. 
фелдшери въ окръга. 

Предъ видъ на това че седмичните сведения който 
се изпращатъ отъ конярите, заведующи слъчните стан
ции почти повечето еж неточни и неясни то затова 
поканвамъ горепоменатитв длъжностни лица непремен
но въ края на всеки месецъ да ми представляватъ най-
точенъ поимененъ списъкъ за числото на покритите ко
били отъ Държ. жребци за всека слъчна стания поот
делно. А на края на сезона общъ такъвъ за презъ целия 
сезонъ тоже по отделно за всека станция. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ ТЮЛЕВЪ. 

ОКРЪЖНО Варненски 
Окръженъ Ветер. Лекарь До р р околийските, град-

№ 4 7 5 ските Ветер* Лекари и участъ-
16 IV 1921 год. ковите Ветер. фелдшери въ 

Варна. окржга. 

Вследствие предписанието на Началника на Вете-
ринар.-Бактериологическата станция подъ № 949 отъ 10 
того, поканватъ се гореспоменатите длъжностни лица» 
незабавно да повърнатъ въ управлението на Ветер.-Бак-
тер, станция всичките праздни стакласъ тапичките, кар-
тонни и тенекиени кутии и дървени съндъчета съ които 
имъ е било изпратено серуми, ваксини и бактереини 
препарати. 

При това се и уведомяватъ, че за напредъ щомъ 
получатъ колети отъ станцията и следъ употреблението 
на серума, ваксина и бактерейните препарати веднага 
да повръщатъ: стаклата, кутийките и сандъчетата. 

За Окр. Ветер. Лекарь: ф-ръ С. ТОДОРОВЪ. 

Варненска 
Окръжна Пост. Комисия 

№ 1674 
27 IV 1921 год. 

ОКРъ.ЖНО 
До г. г. общинските кметове 

Варна. в ъ Варненски окржгъ. 

Министерството на В. Р. и Н. 3. „отделение изборни 
учреждения" съ окръжно № 3489 отъ 30 мартъ т. г. 
съ препоръка съобщава, че подъ редакцията на коми
сията: Д-ръ Ст. Кировъ, професоръ при Софийския уни-
верситетъ и Д-ръ Габрински се издава месечно между
народно списание „Ново Знаме". 

Че списанието е научно, принципално разглежда 
развоя идеи и разбирания на политическите организация 
въ народните въпроси отъ общъ държавенъ или юри
дически характеръ. 

Намирайки това списание ценно и полезно по ми
сли и въпроси и имайки предъ видъ целите, които то 
преследва, а именно за сближение на народите и брат
ска любовь между техъ, Министерството го препоръчва 
за библиотеките на всички учреждения. Комисията, като 
съобщава това, препоръчва на всички г. г. общински 
кметове, изъ окръга да набавятъ за общинските си 
библиотеки отъ поменатото списание и да го препорж-
чатъ на жителите отъ района на общината си. 

Желающите да го получаватъ да се отнесатъ на
право до Директора на списанието Д-ръ Консуловъ 
София ул. „Графъ Игнатиевъ" № 24. 

Абонамента на списанието е 100 лв. годишно. 

Преоседатель: П. Димитровъ 
Секр.-Бирникъ: Ст. Калдъръмовъ 

Печ. „Просвещение на П. Зенгиновъ & К. Янев. - Варна. 
. 


